
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Ældreministeren

Dato: 17. august 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål EJ
Mener ministeren, at det er udtryk for en værdig ældrepleje, hvis de svageste
plejehjemsbeboere højst kan få hjælp til at komme ud af sengen én gang i
døgnet og således må vælge mellem enten at komme op af sengen om mor-
genen eller efter middagsluren, sådan som det lyder i et aktuelt budgetforslag
fra Vordingborg Kommune for at få enderne til at mødes? Hvilke tiltag vil mini-
steren tage for at undgå, at sådanne forslag bliver til virkelighed for de ældre,
der har behov for hjælp? Mener ministeren, at det er en fornuftig prioritering at
bruge penge på skattelettelser frem for velfærd, når der er kommuner, der for
at få budgettet til at hænge sammen, er presset til at overveje så uværdige
forringelser af hjælpen til de ældre, som det er tilfældet i Vordingborg Kommu-
ne? Der henvises til artiklen ”Kommune skal spare millioner: Ældre må blive i
sengen til over middag” bragt på www.dagens.dk den 23. juli 2017

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S) og Magnus Heunicke (S).

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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